

ADRIC Special Bulletin

February 2025 | février 2025

L'IAMC Bulletin Spécial

**la version française suit*



ADR Institute of Canada

Institut d'arbitrage et de
médiation du Canada ^{TM/MC}

LEADING DISPUTE RESOLUTION IN CANADA
À L'AVANT-PLAN DE LA RÉOLUTION DES DIFFÉRENDS AU CANADA

THE NEW ADRIC ARBITRATION RULES AND ARBITRATOR APPOINTMENT PROTOCOL ARE NOW AVAILABLE!

We are pleased to announce the release of the new ADRIC Arbitration Rules and Arbitrator Appointment Protocol, designed to enhance efficiency, fairness, and clarity in arbitration proceedings. These updated rules reflect best practices and provide a robust framework for dispute resolution from a national perspective.

Key improvements include:

- Streamlined procedures to improve case management
- Enhanced provisions for expedited arbitration
- Greater transparency in the appointment process
- Updated fee structures and procedural guidance

The new Arbitration Rules and Arbitrator Appointment Protocol will be in effect on **March 1st, 2025**, and are now available on the ADRIC website in both English and French. We encourage all ADR professionals and stakeholders to review them and integrate these up-to-date enhancements into their practice. **Here are the links to view the [New ADRIC Arbitration Rules](#) and the [Arbitrator Appointment Protocol](#)!**

For further information about our Arbitration roster for appointments please see our January 2025 bulletin under Important Member Portal Reminders, here at [January-2025.pdf](#)

We are grateful to the members of the Arbitration Modernization Project (AMP):

William G. Horton, Jim McCartney, Jim Musgrave, Glen Bell, Mary Comeau Stephen Drymer, Bryan Duguid, Angus Gunn, Joshua Karton, Lisa Munro, David McCutcheon, Emily McMurtry, and Lauren Tomasich.

Advisory Committee Members to the AMP:

Brian Casey, Megan Keenberg, Jack Marshal, Eric Morgan, Murray Smith, Doug Stollery, and Hon. Neil Wittmann.

We are also grateful to the members of the Arbitrator Appointment Sub-Committee:

Lisa Munro, Amy Crosbie, Stephen Drymer, Douglas Harrison, Matti Lemmens, Jim McCartney, Sabri Shawa, and Junior Sirivar.

LES NOUVELLES RÈGLES D'ARBITRAGE ET LE PROTOCOLE DE NOMINATION DES ARBITRES DE L'IAMC SONT MAINTENANT DISPONIBLES !

Nous avons le plaisir d'annoncer la publication du nouveau règlement d'arbitrage et du protocole de nomination des arbitres de l'IAMC, conçus pour améliorer l'efficacité, l'équité et la clarté des procédures d'arbitrage. Ces règles actualisées reflètent les meilleures pratiques et fournissent un cadre solide pour la résolution des litiges d'un point de vue national.

Les principales améliorations sont les suivantes :

- Procédures simplifiées pour améliorer la gestion des dossiers
- Dispositions renforcées pour l'arbitrage accéléré
- Transparence accrue dans le processus de nomination
- Structures tarifaires et directives procédurales mises à jour

Les nouvelles règles d'arbitrage et le protocole de nomination des arbitres sont désormais en vigueur et sont disponibles sur le site web de l'IAMC en anglais et en français. Nous encourageons tous les professionnels du PRD et les parties prenantes à les examiner et à intégrer ces améliorations dans leur pratique. **Voici les liens pour consulter [les nouveaux règles d'arbitrage de l'IAMC](#) et [le protocole de nomination des arbitres](#) !**

Pour plus d'informations sur notre liste d'arbitres pour les nominations, veuillez consulter notre bulletin de janvier 2025 sous la section « Rappels importants du portail des membres », disponible ici : [January-2025.pdf](#).

Nous remercions les membres du projet de modernisation de l'arbitrage (AMP) :

William G. Horton, Jim McCartney, Jim Musgrave, Glen Bell, Mary Comeau, Stephen Drymer, Bryan Duguid, Angus Gunn, Joshua Karton, Lisa Munro, David McCutcheon, Emily McMurtry et Lauren Tomasich.

Membres du comité consultatif de l'AMP :

Brian Casey, Megan Keenberg, Jack Marshal, Eric Morgan, Murray Smith, Doug Stollery et Hon. Neil Wittmann.

Nous remercions également les membres du sous-comité de nomination des arbitres :

Lisa Munro, Amy Crosbie, Stephen Drymer, Douglas Harrison, Matti Lemmens, Jim McCartney, Sabri Shawa et Junior Sirivar.



ADR Institute of Canada

Institut d'arbitrage et de médiation du Canada ^{TM/MC}

LEADING DISPUTE RESOLUTION IN CANADA
À L'AVANT-PLAN DE LA RÉSOLUTION DES DIFFÉRENDS AU CANADA